

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

المجلس الوطني الفلسطيني - قرار هندوراس فتح بعثة دبلوماسية لها في القدس اعتداء على حقوق شعبنا

22019-8-29

اعتبر المجلس الوطني الفلسطيني قرار دولة هندوراس فتح بعثة دبلوماسية لها بمدينة القدس المحتلة مرتبطة بسفارتها في تل أبيب، اعتداء على حق الشعب الفلسطيني في عاصمة دولته.

وقال المجلس الوطني في تصريح صحفي صدر عن رئيسه سليم الزعنون اليوم الخميس بأن هذا القرار انتهاك جسيم للقانون الدولي وقرارات مجلس الأمن الدولي خاصة: 476 (1980)، و 478 (1980)، و 2334 (2016)، والتي تؤكد كلها بأن مدينة القدس أرض عربية فلسطينية محتلة، وبطلان أي قرارات وإجراءات تهدف إلى تغيير طابع مدينة القدس أو مركزها القانوني أو تركيبها الديمغرافية .

وأضاف: انه بموجب تلك القرارات لا يجوز لأية دولة أن تعترف بأي حق للاحتلال الإسرائيلي فيها، ولا يجوز لها افتتاح بعثات أو سفارات لها في هذه المدينة المحتلة.

وشدد المجلس الوطني على أن من واجب الأمم المتحدة حسب ميثاقها ومن واجب دول العالم حماية الأمن والاستقرار في العالم، والدفاع عن قرارات الهيئة الأممية وضمان احترام القانون الدولي من دولة هندوراس والضغط عليها للتراجع عن قرارها غير القانوني.

ودعا المجلس الوطني الاتحادات البرلمانية الدولية وبرلماناتها العمل مع برلمان هندوراس للضغط على حكومته وإلزامها بقرارات الشرعية الدولية وضرورة احترامها لقواعد القانون الدولي والتزامها بشكل خاص بقرار مجلس الأمن الدولي رقم 478 لسنة 1980، الذي أبطل قرار الكنيست الإسرائيلي بضم مدينة القدس الشرقية واعتبارها العاصمة الموحدة لإسرائيل، وطالب الدول إلى سحب بعثاتها الدبلوماسية من مدينة القدس وعدم الاعتراف بالقانون الأساسي الإسرائيلي بضم القدس.

وطالب المجلس الوطني الاتحاد البرلماني العربي والبرلماني العربي واتحاد البرلمانات الإسلامية والبرلمانات الصديقة للتحرك على صعيد اتحاد برلمانات أمريكا اللاتينية والكاريبي للضغط على برلمان وحكومة هندوراس للتراجع عن هذه الخطوة المخالفة لقرارات الشرعية الدولية، والتي تعد انحيازاً صريحاً وكاملاً للاحتلال والاستيطان.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

PNC - Honduras decision to open diplomatic mission in Jerusalem is an attack on the rights of Palestinian people

29th of August 2019

The Palestinian National Council (PNC) considered the decision of the State of Honduras to open a diplomatic mission in occupied Jerusalem - linked to its embassy in Tel Aviv - is an attack on the right of the Palestinian people in the capital of their state.

PNC said in a press statement declared by its Speaker Mr. Saleem Al-Za'anoun on Thursday, that this resolution is a serious violation of international law and Security Council resolutions, particularly: resolutions 476 (1980), 478 (1980) and 2334 (2016), which all confirm that Jerusalem is an Arab land, and revoke any decision or action aimed at changing the identity, legal status or demographic composition of Jerusalem.

Under those international resolutions, no state may recognize any right to the Israeli occupation therein, Mr. Saleem Al-Za'anoun added, and may not open missions or embassies in this occupied city.

PNC stressed that it is the duty of the United Nations, in accordance with its Charter, and the duty of the world to protect security and stability in the worldwide, defend the decisions of the United Nations and ensure that Honduras will pay respect for international law, and pressure on it to reverse its illegal decision.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

PNC called upon the Inter-Parliamentary Union and its member parliaments to work with the Honduras Parliament to pressure its government to comply with the resolutions of international legitimacy, and highlight the need to respect the rules of international law, particularly its commitment to UN Security Council Resolution 478 of 1980, which invalidated the Israeli Knesset decision to annex East Jerusalem as a so-called unified capital of Israel. PNC called on all states to withdraw their diplomatic missions from Jerusalem, and not to recognize the Israeli Basic Law of Jerusalem annexation.

PNC called on also the Arab Inter-Parliamentary Union, Arab Parliaments, the Union of Islamic Parliaments and friendly Parliaments to move towards Parliaments of the Group of Latin America and the Caribbean (GRULAC) Union, to pressure the Parliament and Government of Honduras to reverse this decision which is contradicting with the resolutions of international legitimacy, and is an explicit and complete bias towards the Israeli occupation and settlement.